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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Vedení justice připravilo návrh na vyřízení
hromadných žalob
Českým soudům podle ministerstva
spravedlnosti hrozí v příštích měsících kolaps kvůli velkému
přílivu hromadných žalob. Ministerstvo proto pro ně společně se
Soudcovskou unií připravilo možné řešení tohoto problému. Žaloby
by podle nich na jednotlivých soudech mohl řešit specializovaný
senát, který by se nezabýval žádnou jinou agendou.

 Téměř u všech krajských i okresních soudů se v nejbližších měsících zřejmě objeví hromadné žaloby
od různých finančních institucí a také od České televize (ČT). Vedení ČT se chystá bojovat u soudů s
vysokým počtem neplatičů televizních poplatků. Podle Soudcovské unie chce podat půl milionu
žalob.

    Česká justice na takový druh žalob prý zatím není připravena. "Připravili jsme proto určitý návrh a
doporučení, jak by soudy mohly hrozící kolaps řešit, a tím je zřízení zvláštního oddělení, které by se
zabývalo pouze projednáváním hromadných žalob," uvedl mluvčí ministerstva spravedlnosti Petr
Dimun. Každý soud by podle tohoto návrhu vyčlenil jeden specializovaný senát, ve kterém by se
mohli postupně střídat jednotliví soudci.

    Nyní se podle Dimuna ještě řeší problém s určováním příslušnosti soudů. Pokud by se totiž člověk
přestěhoval v době, kdy by byla žaloba podána v místě jeho původní adresy, musel by soud zjistit
jeho aktuální bydliště a předat místně příslušnému soudu. "Vzhledem k tomu, že takový proces je pro
soudy nákladný finančně i personálně, zdá se jako nejefektivnější řešení, že by tuto identifikaci
vyřešil jediný soud," konstatoval mluvčí.

    Podotkl však, že vše bude záležet na vedení jednotlivých krajských a okresních soudů. "Nejde o
příkaz, je to jen
doporučení, jak hrozící problém řešit," upozornil Dimun.

    Návrh podle něho neznamená upřednostnění hromadných žalob před ostatními případy, jak prý
uvedla některá média. "Všechny věci by měly být vyřizovány soudem podle pořadí, jak je obdržel.
Žaloby České televize pro nás budou testem, chystá se však mnoho dalších hromadných žalob ze
strany bank a různých splátkových společností," sdělil.

    S přijetím hromadných žalob by neměl být problém. "Ve spolupráci s jednou počítačovou firmou
jsme připravili pro soudy možnost, jak přijímat hromadné žaloby elektronicky. K soudu přijde
advokát s CD, na kterém budou uloženy, a předá je podatelně. Je to lepší, než kdyby přijel kamion
plný žalob," řekl ČTK mluvčí. Ministerstvo kvůli elektronickému podání žalob prý už také vybavilo
počítači i ty soudy, které je dosud neměly.

    Největší příliv hromadných žalob očekávají soudy především v Praze, ale podle Dimuna se tento
problém týká všech krajů. "Někde půjde jen o stovky žalob, jinde o desetitisíce," dodal mluvčí.
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